
 
 

11. juli 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1, i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om at sætte en kvote på fisk ved Arsuk? 

2. Vil der være opfølgende initiativer på baggrund af medlem af Naalakkersuisut for 

Finansers besøg i Arsuk? 

 (Doris Jakobsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Fabrikken i Arsuk har været lukket siden slutningen af maj måned, da stenbiderrognindhandlingen 

stoppede; mange fiskere og fabriksarbejdere er uden beskæftigelse i dag, da der ikke er givet anden 

fiskerimulighed. En masse joller står bare henslængt ved stranden, og en intakt fabrik står bare 

ubenyttet hen og er lukket. I tidligere år påbegyndtes torskefiskeriet umiddelbart efter 

stenbiderrognsæsonen er færdig; dette er ikke tilfældet nu, på trods af der findes torsk ud for Arsuk.  

 

Hvis ikke fiskerne får andre muligheder, vil de bare stå indtil foråret, og denne tilstand har allerede 

nu den konsekvens, at mange familier er flyttet til byer, med en affolkning og lukning af bygdens 

kiosk til følge. Denne tilstand findes selvsagt ikke tilfredsstillende for fiskerne og borgerne. 

Jeg er klar over, at Medlem af Naalakkersuisut for Finanser har været i Arsuk medio maj og afholdt 

borgermøde; derfor ønsker jeg at vide hvilke afhjælpende planer Naalakkersuisut har i den 

nærmeste tid for Arsuk. 

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 

 

 


